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Орган на Окръжния комитет на Отечествения Фронт

на привържениците на мира с нови у сне* 
хи в социалистическото съревнование и 
масово навлизане на трудещите се селяни 
в трудовоsкооперативните земеделски
стопанства 1

ДА ЖИВЕЕ ВЕРНИЯ УЧЕНИК И СЪРАТНИК НА ДРУГАРЯ ДИМИТРОВ—РЪКОВОДИТЕЛЯ
НА СЛАВНАТА ДИМИТРОВСКА БКП И ТРУДЕЩИТЕ СЕ - ДРУГАРЯТ ВЪЛКО ЧЕРВЕНКОВ
ДОСТОЕН ПРИЕМНИК Живот изцяло посветен и отдаден

и продължител на делото на 
другаря Георги Димитров на Партията и народа

ЙЯ

След няколко дни наши
ят народ ще чествува 50 го
дишнината на председателя 
на Министерския съвет и 
секретар на ЦК на Партия
та другаря Вълко Червен- 

! ков. Най близък съратник и 
ученик на другаря Димит- 

4 ров, той израстна и се на
ложи като достоен прием
ник и продължител на не
говото велико Ленинско- 
Сталинско дело.

От най-ранни години за- 
і кален в жестоката борба 

срещу фашизма, другарят 
Червенков получи в Съвет
ския съюз широка теорити- 
ческа подготовка и болше- 
вишки стил на работа. За
това като държавен и пар
тиен ръководител след 9 

)■ септември 1944 година, той 
(. осигуряваше творчески раз

мах и тласък във всеки 
сектор на социалистическо- 

- то строителство, който Пар
тията и правителството му 
поверяваха.

Като ръководител на ця
лата агитационно-пропаган- 
дистка работа на Партията 
и на Комитета за наука из
куство и култура, другарят 
Червенков заздрави един 
от най-отговорните и реша- 

/ ващи фронтове — фронта на 
идеологическата борба и 
осигури цялостното разви- 

J тие на нашата социалисти
ческа култура.

Едновременно с това той 
Ч се очерта като пръв и не- 
U-! заменим помощник на дру

гарите Димитров и Коларов 
в цялостното държавно ръ
ководство, непримирим бо
рец срещу явните и скрити 
врагове на нашата свобода, 

J национална независимост и 
социалистическо строител- 

_с ство.
И когато нашият непре- 

жалим учител и вожд дру
гарят Георги Димитров се 
раздели от нас, макар и в 

= най-тежките минути на тъм
ни заговори и предателства 
на трайчо костовци, ние ка- 

1 то един чрез устата на дру- 
и гаря Червенков се заклех-
' ме пред учителя и вожда,

че ще останем до смърт 
верни на неговите свети 

■' г завети. Наистина в натъже
ните очи на всички .патрио- 
ти събрани на митингите и 
пред радиоапаратите про
блясваше въпроса — ще из
държим ли пред подлия и 
коварен враг, ще понесем 
ли. изпитанията и труднос- 

рч тите, не ще ли се изморим 
р и заблудим сред пътя на 
Р огромното социалистическо 

строителство, останали без 
вожда и учителя?

И в решителния, смел об- 
, раз на закаления и енерги- 
j ---------------------

чен държавен ръководител, 
предан до смърт на друж 
бата със Съветския съюз и 
великия Сталин, още тога
ва ние всички видяхме един 
единствен отговор — ще из
държим, ще се справим.

И ето — година от тогава, 
а колко дълбоки бразди на 
образцово държавно ръко
водство и дисциплина, на 
болшевишки стил и умение 
се набраздиха в цялостното 
социалистическо строител
ство на нашата страна.

От нашата Партия — аван 
гард и от държавния апарат 
бяха прогонени най-опасни
те, подли и заклети агенти 
на англоамериканския им
периализъм— трайчокостов- 
ци и разгромявайки ги Пар
тията издигна високо зна
мето на пролетарския ин
тернационализъм.

Повдига се яростта на ра
ботническата класа и тру
довото селячество срещу 
вредителството, бюрокра
тизма и примиренчеството 
с извращенията в държав
ното и партийно ръковод
ство. В дух на най-широка 
критика и самокритика се 
горят плевелите на старото 
буржоазно наследство, 
растат кълновете на социа
листическото преустрой
ство, израства младата и 
бодра смяна.

Нашите месечни и триме
сечни планове в промишле
ността, търговията и селско
то стопанство стават все по 
реални и завършват с пре
изпълнение.

И в целия 'подем на со
циалистическото строител
ство, зоркият поглед и ръ
ководство на другаря Чер
венков слага ежедневно 
своя болшевишки печат. По
токът от телеграми и пис
ма, които ежедневно се от
правят до него от всички 
краища на нашата страна, 
от фабричните тъкачки до 
звеноводите на ТКЗС, от 
малките септемврийчета до 
смелите граничари, говорят, 
че нашият народ обича и 
доверява на другаря Чер
венков така, както обича и 
доверяваше своето ръко
водство на другаря Димит
ров.

На нашия любим секре
тар на ЦК и председател на 
Министерския съвет ние че
ститим от сърце 50 рожден 
ден с пожелание все така 
да ръководи нашата страна 
по пътя, очертан от друга
ря Димитров — пътя на со
циалистическото строител
ство, на дружбата със Съ
ветския съюз и великия 
Сталин.

Председателят на Министер
ския съвет на HP България и 
пръв секретар на ЦК на БКП 
другаря Вълко Червенков е ро
ден на 24 август 1900 г. в гр. 
Златица, Пирдопско, в семейст
вото на военнослужащ. Завър
шва гимназия в София и още 
през ученичеството си започва 
да взема дейно участие в мла
дежките обществени борби, ка
то в 1914 г. влиза в ръковод
ството на голяма ученическа 
стачка, а през 1919 г. — в орга
низацията на голямата първо
майска демонстрация на всички 
столични гимназии.

Станал член на Българската 
комунистическа партия през 1919 
г. другаря Вълко Червенков се 
проявява като івърде деен ра
ботник на комсомолската и пар
тийната организация в София,’ 
бива избран за секретар на юч- 
бунарската чета, за групов пар
тиен ръководител, агитатор и 
пропагандист. .През есента на 
1922 г. в сблъскването между 
ючбунарската младежка чета и 
фашистки банди в село Слати
на, Софийско, бива тежко ра
нен. Като секретар на Софий
ското младежко комунистиче
ско дружество той става един 
от най-дейните организатори в 
подготовката на Септемврий
ското въстание в Софийска об
ласт по линията на снабдяване
то с оръжие. През септември 
1923 г. другаря Вълко Червен
ков става секретар на комсо
молската организация и член 
на местния комитет на партий
ната организация в София. Той 
взема най-дейно участие в бор
бата за възстановяване на Пар
тията и Комсомола на нелегал
ни основи след поражението на 
въстанието.

На първата нелегална конфе
ренция на Комсомола другаря 
Вълко Червенков бива избран 
за член на Централния коми
тет на КСМ. През 1923—25 г. 
той ръководи агитационнопро- 
пагандистката дейност и печата 
на Комсомола, редактира легал
ния младежки вестник „Бъде
ще“ и нелегалния вестник „Вой
нишки глас“, а едновременно 
с това работи и сред войската.

През това време другаря Въл
ко Червенков е замесен в ре

дица процеси и фашистките по
лицаи го търсят из цялата стра
на, без да могат да го заловят.

По делото на ЦК на Комсо
мола той е осъден задочно на 
смърт и по решение на ЦК на 
БКП нелегално напуска стра
ната и през есента на 1925 г. 
пристига в Москва. В СССР 
другаря Вълко Червенков до 
1941 г. изпълнява редица зада
чи, възлагани му от ЦК на БКП 
и неговото задгранично бюро 
като партиен публицист, про
пагандист и възпитател на пар
тийните кадри. Тук той завър
шва своето виеше историко-пар- 
тийно образование и благода
рение на широката си култура 
и познанията си по маркс-лени- 
низма се издига до поста ди
ректор на маркс-ленинската 
школа в Москва. Под ръковод
ството на Георги Димитров и 
Васил Коларов той взема най- 
активно участие за разоблича

Достойна среща на 50 рожден ден на 
другаря Червенков и 9 септември

о В Търговищенска околия 
i?it кипи усилена работа по под- 
(>Т5 готовката за честването на 50 
,сЈ,Б' рожден ден на другаря Чер- 
Р" венков и 9 септември. С всеки 
ь изминат ден се разгаря все по- 
е мощно социалистическото съ- 
е ревнование, все по-упорито се 
О води борбата за изтръгване 
q на победата. Работниците по 
й предприятия изпълняват с чест 
1. поетите задължения. С подго 
j товката на инвентара за есен

ната дълбока оран е приклю
чено предсрочно. Отпочнато е 
почистването и обеззаразява-

0 нето на семената.
От 24 до 27 август в око- 

лията се проведоха тържестве
ни ни събрания в чест на 9 сеп- 
р-, тември. В подготовката и в 

отпразнуването на деня на 
Свободата ще вземат активно 
участие младежите, организи
рани в ДСНМ.

Трудещите се работници и 
селяни посрещат с ентусиазъм 
50-я рожден ден на любимия 
ръководител на Партията и 
народа другаря Червенков. По 
тоя случай на 2 и 3 септември 
ще се проведат в града и око
лията събрания. Тържественото 
откриване на новата учебна 
година ще се съчетае с чества
нето годишнината на другаря 
Червенков. Учащите се ще по
емат конкретни обещания за 
работата си.

Трудещите се стоят твърцо н^ 
пост за траен мир и порицават 
подлите опити на подпалвачите 
на трета световна война. С 
възмущение отразено в про
тестните телеграми на събра
ния и митинги се посрещна 
убийството на председателя на 
Белгийската компартия ЛАО.

ването и идейно-политическото 
разгромяване на левосектант- 
ската фракционна групировка 
в Партията през периода от 
1929—1934 г.

ѴП пленум на ЦК на БРП(к), 
състоял се през януари 1941 г., 
избира другаря Вълко Червен
ков за член на задграничното 
бюро на ЦК на БРП(к). След 
началото на грабителската фа
шистка война срещу СССР, дру
гаря Вълко Червенков става 
ръководител на нелегалната на
родна радиостанция „Христо 
Ботев“, която развива и широ
ко популяризира идеите на 
Георги Димитров за .спасител
ния Отечествен фронт и зове 
българските родолюбци на ре
шителна борба срещу немските 
грабители за установяване на 
свободна демократична отече
ственофронтовска власт.

Заради големите му заслуги 
в гигантската борба срещу фа

шизма правителството на СССР 
награди другаря Вълко Червен
ков с ордена Ленин.

I На 9 септември 1944 г. по
бедоносната Съветска армия 
освободи нашата страна от хит
леристката окупация и от монар- 
хо-фашистката диктатура. След 
19-годишно принудително емиг- 
рантство другаря Червенков се 
завръща в освободената роди
на Още с пристигането си на 
българска земя той с всичките 
си сили и с присъщата на него 
пламенност и всеотдайност се 
включва под ръководството на 
другарите Димитров и Коларов 
в борбата за затвърдяване по
бедата на 9 септември 1944 го
дина и укрепване на народна
та власт.

От октомври 1944 година 
другарят Вълко Червенков е 
член на Политбюро на ЦК на 
БКП. Като такъв той ръководи 
цялата агитационна и пропаган
дистка работа на Партията, 
прочистването на идеологичес
кия фронт в нашата страна от 
фашистката и буржоазна плесен.

В края на 1947 година дру
гарят Вълко Червенков влиза в 
правителството, председателст- 
вувано от другаря Димитров, 
като председател на Комитета 
за наука, изкуство и култура. 
От февруари 1948 година до 
февруари 1949 година той е 
главен секретар на НС на Оте
чествения фронт.

След 9 септемри 1944 година 
трудещите се редовно го изби
рат за народен представител в 
Народното събрание.

В правителството начело с 
другаря Васил Коларов, обра
зувано след смъртта на другаря 
Димитров, другарят Червенков 
бива избран за първи подпред
седател на Министерския съвет, 
а след загубата и на другаря 
Коларов той поема ръководст
вото на нашата народнодемок
ратична държава като предсе
дател на Министерския съвет.

Пленумът на Националния 
съвет на Отечествения фронт, 
състоял се през февруари 1950 
година, избира другаря Червен
ков за председател на Нацио
налния съвет на Отечествения 
фронт.
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(Из доклада му пред Юнския 
пленум на ЦК на БКП 1949 г.)

Пита се кому услужват ония, 
които считат, че е време да се 
ликвидира Отечествения фронт, 
на които Отечествения фронт— 
видите ли—пречи? На чия во
деница те наливат вода. Кой е 
заинтересуван в отслабване и 
в разрушение на Отечествения 
фронт ? Достатъчно е само да 
се постави въпроса, за да дой
де отговорът сам по себе си. 
Отечествения фронт е трън в 
очите на реакцията, на нащите 
класови врагове.

Само враговете имат интерес 
да се отслабва работата в Оте
чествения фронт, да се стесня
ва и подрива неговата основа. 
А всички честни български па
триоти— отечественофронтовци 
и на първо място нашата пар
тия стоят и трябва да стоят за 
всестранното укрепване и раз- 

; ширяване на Отечествения 
фронт. Нашата партия работи 

’ и ще работи за това укрепва- 
; не и разширяване р всички си- 
1 ли. Ние не само осъждаме вся
какво подценяване на Отечест
вения фронт като живо въпло • 
щение н а растящето боево 
единство на трудещите се в 
нашата страна, но ние. трябва 
да вземем мерки, в това число 
и организационни, срещу ония 
наши членове и дейци, които 
си позволяват да не провеждат 
на дело тази наша партийна 
линия по отношение на Оте
чествения фронт.

Но какво лежи на дъно
то на подобна недооценка, 
на подобно непростимо пре
небрежително и сектанско 
отношение към Отечестве
ния фронт у една част на
ши другари?

На дъното лежи пълното 
неразбиране на ролята vf 
значението на Отечествения 
фронт в системата на на
шата народна демокрация, 
в прехода от капитализма 
към социализма, в изграж
дане основите на социализ
ма у нас. На дъното лежи 
пълно неразбиране на ръ
ководната роля на нашата 
партия и „механиката“ на 
правилното осъществяване 
на тази роля в нашия об
ществено-политически жи
вот.

Селото по пътя социализма

В чест на 50 рожден ден на другаря Вълко Червенков бедните и средни селяни от 
нашия окръг масово навлизат в ТКЗС. Братски привет на борците за социалистическо 

преустройство на нашето село!

Велик революционен прелом в Поповска околия
В Поповска околия се из

вършва огромна разяснителна 
работа. Партията и отечестве
нофронтовските организации, 
младежите, жените и септем
врийчетата, целият агитационен 
апарат чрез своята работа убе
диха трудящите се селяни в 
необходимостта от поставяне 
нашето село на социалистиче
ски релси. Дълбоко убедени в 
предимствата на кооперативно
то пред частното стопанство, 
стотици бедни и средни селяни 
като поток се вливат в ТКЗС.

В чест на 9 септември и50-тия 
рожден ден на другаря Чер
венков движението към ТКЗС 
се разраства. Хиляди бедни и 
средни земеделски стопани по
дават заявления за членуване 
в ТКЗС.

От съществуващите 31 коо
перативни стопанства, 20 се ма
совизираха 1ОО7о. В тях са при
ети нови 5000 домакинства с 
160,000 дек. земя.

Основаха се нови 6 ТКЗС в 
с. с. Дриново, Маково, Мила
диновци, Козица, Славяново и 
Голямо ново, в които влязоха 
500 стопани с 18,000 дек. ра

ботна земя. Броят на ТКЗС 
стана 37, която цифра с всеки 
изминат ден се изменя, назря- 
ват условията за образуване на 
нови ТКЗС в с. с. Бракница, 
Конак, Дралфа и Долец.

С ентусиазъм и желание на
шите земеделски стопани на
влизат в ТКЗС. При особена 
тържественост се приемат но
вите членове. В с. Садина се 
записаха и на тържествено съ
брание приеха нови 900 члено
ве с 27,500 дек. земя, Кардам 
686 стопани с 14,500 дек. земя, 
Водица 458 стопани с 18,000 
дек., Цар Нсен 360 стопани с 
14.500 дек. земя и много други.

Най-добър аргумент в агита
цията бяха добрите добиви по
лучени през годината от ТКЗС 
в резултат на приложената аг
ротехника. В с. Кардам доби
вът от декар пшеница е 144 
кгр., а частните стопани полу
чиха по-малко от 100 кгр. Съ
щата разлика е и при другите 
земеделски култури. Земедел
ските стопани убедени, че мо
дерната агротехника е немис
лимо да се приложи при раз

покъсаното частно стопанство, 
тръгнаха непоколебимо по пъ
тя на ТКЗС. До сега в нашата 
околия са кооперирани 37 села 
от всичко 50, с 300,000 дек. зе
мя, което представлява 5070 от 
обработваемата площ на око
лията. В чест на 50-тия рожден 
ден на другаря Вълко Червен
ков и 6 годишнината от 9 сеп
тември 60% от земята ще бъ
де кооперирана.

Примерът , за 100% коопери
ране се следва и от останали
те села. Не се приемат за чле
нове само народните врагове— 
кулаците, които сериозно на
пират, обаче бедните и средни 
селяни здраво затварят врати
те на ТКЗС за тях.

Смело може да се каже, че 
това е решителна стъпка за 
изграждане социализма на се
ло в Поповска околия.

С усилената масовизация ед
новременно се подготвя есен
ната дълбока оран и есенната 
сеитба.

Стефан Иванов

НОВИ ТКЗС
В чест на 50 годишнината 

на другаря Червенков, 9 септем
ври и националния конгрес за 
защита на мира, трудещите се 
земеделски стопани от Кола- 
ровградска околия масово на
влизат в ТКЗС.

На проведеното на 31 ав
густ събрание в с. Кюлевча 
са приети нови 105 члена. По
стъплението на заявления за 
членство продължава. В село 
Мадара е записано цялото се
ло с изключение на 4 семей
ства. Образувано е ново ТКЗС 
в с. Черенча, в което са се 
записали веднага 60 семейства. 
Нови ТКЗС са образувани и в 
селата Иглика и Овчарово.

Към масовизация на
ТКЗС

На 27 август вечерта в село 
Мараш, Коларовградско бе 
проведено общоселско събра
ние за записване на нови чле
нове в ТКЗС. При всеобщ ен
тусиазъм се записаха нови 25 
члена на ТКЗС. От всичко 185 
стопани, 105 са вече коопера
тори.

Тодор Димов

У една част наши другари, 
изглежда съществува някакъв 
странен страх да не би Отече
ствения фронт да затъмни, да 
отслаби ръководната роля на 
Комунистическата партия. Сме
шен, неоснователен, безпредме
тен страх. Такъв страх свиде- 
телствува само за безпомощно
стта на подобни другари, за 
неумението им да ръководят, 
за това, че те не са още ов
ладели на дело ленинско-ста* 
линското учение за партията 
като ръководна сила и не се 
стремят да го овладеят^ Те не 
разбират, че с неправилното 
си отношение към Отечестве
ния фронт обричат себе си на 
изолиране, увреждат тъкмо 
на ръководната роля на Кому
нистическата партия, която е 
жизнено необходима за стро
ителството на социализма в 
нашата страна, за нейната 'сво
бода и независимост. Такива 
другари не си дават сметка за 
това, как ние дойдохме до по
ложението, в което сме сега, 
когато ръководната роля на 
нашата партия е общопризна
та, какви са значението и ро
лята на Отечествения фронт в 
това отношение.

Братски привет на 
страните с народна 
демокрация, които- 
вървят твърдо и ре
шително по [пътя на 
социализма!

■



На борба за пълно провеждане 
мъдрите указания на 
другаря Червенков

На състоялия се през м. 
март т. г. VIII пленум на ЦК 
на ДСНМ. другарят Вълко 
Червенков —уважаваният и 
обичан от нашата младеж 
партиен и народен ръководи
тел, постави основните и най- 
належащи задачи, които Ди- 
митровският съюз трябва да 
превърне в живо дело. Опова- 
вайки се на всепобеждаващото 
учение на Ленин и Сталин 
другарят Червенков с особена 
яснота определи характера 
на нашия младежки съюз и 
неговите първостепенни зада
чи в борбата за изграждане 
на социализма.

Трудещата се младеж от 
Коларовградски окръг с ра
дост и ентусиазъм посрещна 
мъдрите указания на своя лю
бим ръководител и решенията 
на VIII пленум, изработени и 
приети под неговото пряко 
участие и ръководство.

Окръжният и околийските 
комитети обсъдиха и приеха 
мерки за най-належащата се
га задача: укрепване на Съю
за на село чрез изграждането 
на здрав и дееспособен мла
дежки актив, опознат с всич
ки правителствени и партий
ни въпроси, предан до смърт 
на Партията и народа. И ето 
не след дълго Партията ни 
постави трудна и отговорна 
задача: да се вдигне на крак 
цялата селска младеж от 
окръга за срочно и без загуби 
прибиране на реколтата за 
пълно предаване задължител
ните държавни доставки. 
Следвайки указанията на дру
гаря Червенков младежта от 
Коларовградски окръг с чест 
изпълни задачата и се отзова 
на партийния и правител
ствен призив. Над 7О°/о от чле
новете на Съюза в окръга по
лучиха конкретни задачи в 
борбата за хляба на народа. 
В тази борба израстнаха но
ви десетки младежи и девойки 
—преданните активисти—та-

Да овладеем спорта и техниката!
За пръв път тази година ед

новременно в цялата страна се 
подготвя и ще се проведе на 
3 септември „Денят на спорт и 
техника“.

Младежите и девойките —-. 
членове на НССТ от окръга 
усилено се готвят за най-доб
рото отпразнуване. На този 
ден младите носители на зна
чката „Народен стрелец“ и 
ПВХО, младите парашутисти, 
авиомоделисти, плувци, радио
любители, мотоциклиста, лю
бители на конния спорт и др 
ще манифестират своите пости
жения в учебно-стпортната ра
бота и своята готовност да 
бранят и строят нашата Ди
митровска родина, да бранят 
мира.

В своята цялостна дейност 
ДСНМ винаги се е учил и ще 
се учи от героичния път и не
изчерпаемият богат опит на 
ВЛКСМ.

„Между Димитровския съюз 
на народната младеж и Комсо
мола няма и не може да има 
никаква принципална разлика“, 
заяви другаря Вълко Червен
ков пред VIII пленум на ЦК на 
ДСНМ.

ДСНМ е авангардът на бъл
гарската младеж, който възпи
тава младежта в безпределна 
преданност и готовност за са
можертва пред Партията, пред 
нашия народ и Родината.

В устава на ДСНМ се казва:

„че ДСНМ учи младежта“ не
поколебимо да защитава наци
оналната независимост и дър
жавен суверинитет на HP Бъл
гария. Да бъде готова да даде 
и живота си за отбраната на 
Родината срещу всякакви про
вокации и посегателства от вън. 
- Това основно задължение 
ДСНМ от нашия окръг трябва 
на дело достойно и с чест да 
изпълни.

Много важен дял в подго
товката на нашата трудяща се 
младеж за труд и отбрана на 
родината има Народния съюз 
за спорт и техника, в чиито 
редове не членуват болшин
ството от членовете на нашата 
окръжна организация на ДСНМ.

Важна задача е пред ОК-ти 
на ДСНМ да разгърнат наши
роко пропагандата за щелите и 
задачите на НССТ, за овладя
ване спорта и техниката от тру
дещите се младежи.

Нека не остане член на ДСНМ 
от окръга, който да не участ
вува в дейността на някоя от 
дисциплините на НССТ!

А младите носители на зна
чките „Народен стрелец" и 
ПВХО, младите парашутисти, 
авиомоделисти, мотоциклисти, 
радиолюбители, плувци, люби
тели на конния спорт, да за- 
твърдят и разширят своите по
стижения в спортно-учебната 
работа.

3. Косева

В края на месец юни в Око
лийския комитет на ДСНМ— 
Коларовград пристигна инструк
ция от ЦК на ДСНМ, с която 
бе наредено да се организира 
научна експедиция от средно
школци за геологическо, бота
ническо, зоологическо и етно
графско проучване на Източна 
Стара планина, част от нашето 
Черноморско крайбрежие и про
лома на река Луда камчия. Ек
спедицията продължи почти 
през целия месец август. В нея 
участвуваха 15 средношколци- 
младежи и девойки с ръково
дител др. Георги Пей ко в—пре
подавател в Коларовградската 
мъжка гимназия. По долу пре
даваме част от дневника на 
експедицията.

4 август—с. Аспарухово, Кар
нобатско. Младите ботаници 
Марийка Русева, Живко Русев 
и Анастас Илиев са изненадани. 
Пред тях е интересна старопла
нинска флора. Скални карам
фили с белезникаво-розови цве
тове се открояват на фон от 
рисоки, стръмни скали, ново не

познато растение с плодове, 
подобни на памук. Сред проря
заната от пороища долинка се 
зеленее чудно-хубава хвощова 
растителност.

6 август — гара Търнак. До 
южния семафор на Карнобат
ската линия геолозите, ръково
дени от др. Юлий Караколев при 
пряката и напосредствена по
мощ на др. Пейков откриха 
глинени лиски с разнообразни 
вкаменелости, а по-надолу кра
сиви и неочаквано прозрачни 
кристали от калцит.

7 август—с. Дъскота, Карно
батско. Геологическата група 
фотографира пластове с инте
ресен наклон. По продължение 
на линията на юг от гарата 
зоолозите и ботаниците наме
риха интересни видове растения 
и насекоми. На 8 клм. по ^шо
сето за Айтос другарите Йор
дан Борисдв, Янко Стефанов и 
Димитър Одрински взеха проби

кива, каквито доугаря Червен
ков ни поставя задача да 'съз- 
дадем. Сега най-важнаша за
дача на комитетите и д-вата 
на ДСНМ от окоъга е, окон
чателно и бързо да се оформи 
актива за всяко д-во и неза
бавно да се отпочне работа по 
политическото му издигане. 
Това е централния въпрос, раз
решението на който ще из
дигне на още по-високо ниво 
състоянието на нашите д-ва, 
на цялаша окръжна организа
ция. Това ние трябва фа на
правим още по-вече сега, кога- 
то сме пред прага на нова 
отговорна задача — срочно и 
образцово провеждане на есен
ната сеитба. Осигурявайки 
активната помощ на Парти
ята за изпълнение на горна
та задача, пред нашата ок
ръжна организация стои въп
роса за преодоляване все още 
съществуващото изоставане в 
подготовката на съюзно-учеб
ната година и особено остра
та задача за подобрение рабо
тата по физкултурното съ
ревнование, за боевата подго
товка на младежта от окръ
га, чрез масово покриване на 
нормите „Народен стрелец“ 
ГТО и ПВХО.

Условието за изпълнение на 
всичко това е в срочното из
граждане на актива към Ок
ръжния и OK-ти и всички д-ва 
от окръга, в изпълнение твър
до и докрай мъдрите указания 
на другаря Червенков. Най- 
голямата отговорност за вся
какво още забавяне или нераз
биране ясните указания пада 
върху ръководителите н а 
ДСНМ в тази или оная око
лийска организация — върху 
бюрата на ОК-ти.

На упорита и денонощна 
работа в чест на 50 рожден 
ден на другаря Червенков! Да 
превърнем в дело неговите мъд
ри указания !

Мончо Бехар

Скоро и 
такъв

Над нивата с обрана вече ца
ревица повява вятър. Стеблата 
освободени от едрозърнестите 
кочани се люшкат по-свободно. 
Девойките от младежкото зве
но при ТКЗС с Руец, Търгови- 
щенско, успели да привършат 
работата си до обед, почиват 
под старата сенчеста круша. В 
техният прекрасен колектив чо
век се чувствува като при най- 
близки скъпи хора. Звеновод- 
ката им, другарката Пенка Бал
канска, разказва с увлечение за 
звеното си, за другаря Вълко 
Червенков, -за посещението в 
Съветския съюз, за себе си.

— През 1948 год., когато се 
образува нашето ТКЗС, бях 
бригадирка на язовира „Георги 
Димитров“. Мечтаех след бри
гадата да отида в МТС и да 
стана трактористка, но след про
читането на книгата „Чайка“ 
реших, че и у нас младежите 
трябва да се организират и ра
ботят по примера на съветските 
младежи, че при нашето ТКЗС 
трябва да изградим здраво мла
дежко звено. Моята нова мечта 
се осъществи. След свършва
нето на смяната станах звено- 
водка. Започнахме упорита ра
бота и за 1949 година бяхме 
околийски първенец. Съвет
ският опит намира широко при
ложение в нашата работа. Ние 
опрашваме изкуствено цареви
цата, слънчогледа, грижиме се 
за всички култури по указанията 
на съветската агротехника и 
резултати има. Нашите добиви 
со много по-високи от тия на 
частните стопани. Ние работим 
и за културното си издигане. 
На нашата Родина не са необ
ходими невежи хора. Използу
ваме всяка минута. През сво
бодното си време, през почив
ките, след работа, четем колек
тивно книги. Често ходим на 
кино и разискваме върху гле
даните филми Ние смело и 
неотклонно вървим по начерта
ния от покойния наш учител и 
вожд Димитров път, по който

Ще се уча
В двора е чисто и спретнато. 

Новопостроената още неизма- 
зана къща се губи сред плод
ни дръвчета и с вкус подреде
на градинка. От малката стая 
излиза засмяна стройна девой
ка. Това е Цветанка — гордост
та на нашата страна.

Щастлива е нашата младеж, 
че в свободната си родина мо
же да осъществява своите меч
ти. С любов и бащинска загри
женост Партията, правителство
то и целият народ следят ус
пехите и постиженията на на
шата младеж. Не се жалят си
ли и средства за възпитението 
на тая младеж, която иска да 
се учи, да расте. Крила, крила 
има нашата младеж. Тя не се 
учи да убива хора и не иска 
да бъде пушечно месо. Щаст
ливият слънчев живот в соци
алистическата епоха ще бъде 
дело на нея.

Цветанка е щастлив човек. 
Партията и народа добре са 
оценили нейните способности 
и голям интерес към физкул
турната дейност. Тя заминава 
за Съветския съюз — страната 
на строящия се комунизъм, там 
където тупти с Партията и на
рода сърцето на великия Ста
лин.

Още от малка Цветанка про
явява интерес към уредната 
гимнастика. Едва 15 годишна 
тя влиза в състава на нацио
налния отбор по спортна гим
настика. Участвувала е в много 
международни срещи. В Люб- 

Средношколска научна експедиция
от сероводородна вода.

8 август—с. Заимчево, Кар
нобатско. Геологическата група 
взе проби от лековит минерален 
извор, който досега не е опи
сан от нашите учени. Пробите 
са дадени за проучване и хими
ческа експертиза.

Другарката Евгения Антонова 
записа характерни народни 
песни.

Групата е отседнала в хар
мана на дядо Друми. Тук са 
събрани и много селски стопани 
и стопанки. Другарите Ценка и 
Анастас водят непринуден раз
говор с тях. Става дума и за 
държавните доставки. Младите 
агитатори разясняват политиката 
на Партията и правителството 
на село.

10 август—с. Солник. Експе
дицията намери три солени из
вора. Два километра от село 
Обзор, пътя за Емона. Геоло
гическата група заедно с дру

у нас ще изградим
прекрасен
сега ни води неговия достоен 
последовател, любимия ръково
дител на Партията и народа 
другаря Вълко Червенков. Мъд
рите указания на другаря Чер
венков са ръководство в рабо
тата ни. Ние сме добре запо
знати с докладите му пред пле
нума на ЦК, пред третата пар
тийна конференция. А когато 
се върнах от конференцията на 
ТКЗС разказвах дълго за въ
просите които разглеждахме 
там, за решенията които взех
ме, за другаря Червенков. Ний 
всички го обичаме и се гордеем 
с него. Човек с голям ум е 
той. Води ни по най-прекия 
път. С него сме уверени, че 
най-бързо ще построим социа
лизма в нашата страна. Той 
също ни обича и се грижи за 
нас. На конференцията на ТКЗС 
ние говорихме с него, играхме 
хора, пихме наздравици за ус
пеха в работата ни, за новия 
живот, който ще построиме. Да, 
с Партията и Червенков ние 
можем всичко!

— На 21 юли т. г. заминах с 
българската селскостопанска де
легация за Съветския съюз, 
продължава своя интересен раз
каз другарката Пенка Балкан
ска. Аз от дълго време мечтаех 
да отида там, но повярвах едва 
когато стъпих на съветска земя. 
Много трудно е да се опише 
всичко, което видяхме и прежи
вяхме там и хората и градовете 
и земята са по-други. И слън
цето по-ярко свети. Посетихме 
колхозите „Красний путиловец“, 
„Молотов“, „Будоьни“, „Красний 
партизан“. Да знаете как рабо
тят съветските колхозници! 
Под здравото ръководство на 
великата Болшевишка партия, 
те водят упорита борба за ви
соки добиви. Те системно при
лагат агротехническите мерки и 
нововъведенията на съветските 
учени. Деветдесет на сто от 
тяхното земеделско стопанство 
е напълно мехнизирано. У тях 
всичко е в по-голямо количе- 

-ж: 

в страната на социализма
ляна (Словения), Белград и Ру
се се е класирала на едно от 
първите места. През 1949 го
дина на състезания в Пловдив 
става републикански първенец 
по спортна гимнастика. Преди 
това е участвузала в 3 между
народни срещи с Чехия, Пол
ша и Румъния, класирана на 
първо место. През май т. г. в 
Краков (Полша) Цветанка Ди-

мова се класира на второ мес
то след световния шампион по 
гимнастика Хелена Ракоч.

— Грижите на Партията са 
огромни, Благодарение на тях 
се издигнах не само аз, но и 
много като мене. Решенията на 
Централния комитет за физиче
ско възпитание на младежта 
говорят за голямото внимание 
и загриженост на Партията за 
нас. Лично другарят Вълко 
Червенков, нашият любим 
председател на Министерския

гаря Пейков прави своите про
учвания при един новостроящ 
се мост. Изведнъж горещото 
августовско слънце силно осве
тява нещо лъскаво кафяво. Мла
дите геолози упорито и с не 
малко вълнение копаят. Успех! 
Появяват се тънки прослойки 
от каменни въглища, неоткрити 
до сега от нашите геолози. 
Възможно е тия следи да са 
начало на значителни пластове 
от така ценното за нашето на
родно стопанство черно злато.

14 август. Средношколците 
са край пясъчната пустиня до 
Несебър. Вятърът вълнува зла- 
тожълтите пясъци. На северния 
полуостров, близо до дюните, 
другарите откриха къс скала 
изпълнен с измрели и вкаме
нени организми.

20 август—Участниците в ек
спедицията са длъжни да имат 
при своята работа предвид

ЖИВОТ
ство, по-доброкачествено откол- 
кото у нас. В съватските кол- 
хози социалистическото сърев
нование увлича всички, дава 
мощен тласък в работата. Кол
хозниците работят упорито.

Ние бяхме при Лисенко. Го 
ворихме дълго. Той ни даде 
прекрасни указания за прила
гането на агротехниката, за 
борбата с^-природата, за струк
турното изучаване на почвите.

Видяхме Москва. Никога не 
ще забравим Червения площад, 
Кремъл, Мавзолея на великият 
Ленин. Москва! Велика столица 
на велика страна. И живота е 
хубав и да се живее е хубаво 
в Родината на Сталин. Съвет
ският народ ни посрещна сър-, 
дечно, приятелски. Навсякъде 
ни приемаха като най-скъпи 
гости. Обичат ни и са готови 
винаги да ни помагат. Времето 
излетя неусетно и ето ни пак 
в родните полета с оше по- 
твърда вяра, че и у нас ще из
градим скоро такъв прекрасен 
живот.

Нашето звено ще заработи 
още по-упорито, по примера на 
младежките звена в СССР. Ние 
неотклонно ще следваме пътя 
на братската съветска страна. 
Ето — нашата агротехническа 
просвета е много слаба и в най- 
скоро време таябва да органи
зираме агротехнически кръжок. 
И ще четем, ще се учим всеки
дневно, както четат и се учат 
съветските младежи.

— В съревнованието в чест 
на 50 рожден ден на другаря 
Вълко Червенков, Девети сеп
тември и мира ще бъдем пър
ви, нали девушки?—се обръща 
Пенка Балканска към своите 
другарки.

Отговор не е необходим. 
Ентусиазмът, готовността които 
блестят в очите на всички са 
достатъчни.

Н.ТКЗС с. Руец 
Търговищенско Димитрова

съвет, насърдчава успехите ни 
с много свои изказвания и по
желания. На мен ми беше от
пусната стипендия от Градския 
народен съвет, с която можах 
да завърша гимназия и да упра
жнявам любимия си спорт.

С радост заминавам за Съ
ветския съюз, продължава Цве
танка. На дело се доказа, че 
след Девети септември всички 
способни трудолюбиви хора на
мериха своето место. Аз знам, 
че като отида в Съветския съ
юз няма да се развивам само 
като гимнастичка, а ще мога 
да получа едно всестранно въз
питание. Ще се стремя да овла
дея културата на този богат с 
духовни ценности народ. Ще 
се запозная с техните гимна
стици, ще придобия техния 
опит. Физкултурата там е на 
неизмеримо високо ниво. Там 
всеки младеж спортува и те 
имат, това на всички е извест
но, огромни постижения. Рад

Съветското земеделие е мно
го добре механизирано, за това 
говори факта, че 90% от рабо
тите в полето се извършват с 
земеделски машини доставени 
на селското стопанство от ог
ромната тежка индустрия на 
Съветския съюз. Тревополните 
сеитбообръщения напълно са 
въведени, което е едно от 
главните средства за борба 
против сушата, неприятелите и 
плевелите по културните 
растения. Посетих колхоза 
„ЛЕНИ Н“ в Добринския 
район. Тук всички блокове на 
колхоза са обградени с поле
защитни пояси. Засаждането на 
полезащитни пояси по цялата 
съветска страна се извършва 
с много усилен темп. Според 
Сталиновия грандиозен план за 
преобразувание на природата, 
полезащни пояси ще бъдат из
градени по цялата съветска зе
мя до края на втората следво
енна петилетка. Не може да 
има съмнение, че тая огромна 
работа ще бъде приключена 
даже и предсрочно. В полеза
щитните пояси, овощните дър
вета ще заемат 15% и по та
къв начин ще се създадът нови 
7 милиона дек. овощни гра
дини. Поставя се задачата все
ки съветски гражданин за една 
година да може да консумира 
по 100 кгр. овощни плодове. 
Колхозниците от колхоза „Ле
нин“ наистина са победили до 
известна степен природата и то 
най-страшния бич—засухите. За 
това много ясно говори факта, 
че от април месец при тях е 
е валяло само един път дъжд 
от 17 литра на кв. метър (17 
мм.), а са събрали добив от 
житните култури от 165 до 198 
кгр на декар. Тук видяхме за
харното цвекло на звеноводката 
Евдокия Симеоновна Баскакова 
която през 1949 год. е полу
чила 13,000 кгр. добив от дек. 
захарни глави на неполивна 
площ. Същата преди рево
люцията е била ратай- 
ка ' и работничка в един 
разсадник на помещчик. Сега 
за своите големи добиви е по
лучила Сталинова премия и е 
депутатка във Върховния Съвет 
на СССР. На 2 август когато 
разглеждахме цвеклото средно
то тегло на цвекловите глави 
беше от 950 до 1100 грама, а 
в един декар има 10,000 броя 
глави. Като се има предвид, че 
то ще вегитира още 50 — 60 
дни ясно е какъв голям добив 
ще се получи от декар.

Животновъдството също се 
намира на голяма висота. Кол
хоза има 146 дойни крави със 
среден наддой 2100 литра от 
фуражна крава.

При тях се извършва инди
видуално хранене съобразно 
живото тегло и млечността на 
всяка крава. При тях също е 
застъпено свиневъдството с 47 
свине майки, коневъдството с 
40 броя расови кобили и жреб
ци от расата „Орлов Рисак“, 
овцевъдството с 700 глави и 
птицевъдството. Полагат се го
леми грижи за животните, за 
повишаване на тяхната произ
водителност.

Навсякъде където обиколихме 
агротехниката по отглеждането 
на културите се намира на го- 
-ляма висота. Прогресивната съ
ветска наука съгласувана с 
практиката и проверена в сов- 
хозните и колхозни полета е 
дала огромни постижения в зе
меделското стопанство. Несъм 
нено при това положение те 
получават неимоверни високи 
добиви, какъвто е случая с 
звеноводката Евдокия Симеоно
вна — по 400 кгр. от дек. пше
ница и 700 кгр. от дек. просо. 
Това действително може да се 
постигне само в социалистиче
ското земеделие на великата

вам се, че заминавам в приказ
ната страна на Съветите. Там 
ще работя, ще се стремя да 
подобрявам своите рекорди. 
Откриват ми се прекрастни 
възмъжности да раста, и аз, с 
желания ще оправдая доверие
то на Партията и моя народ!

На добър час, другарко Ди
мова!

Нашата младеж ти желае 
много успех за да можеш до
стойно да я представиш.

Татяна Кюлева

всички климатически условия- 
Другарят Онник Яхджиян ре
довно попълва специалната кли- 
матологическа тетрадка. В нея се 
записват барометричното наля
гане, температурата, облачно
стта и др.

Научната експедиция премина 
при повишен ентусиазъм и дру
гарска атмосфера. Въпреки 
всички трудности, политотго- 
ворникът др. Ценка Вичева по
ложи големи усилия за осигу
ряване на политическите инфор
мации за експедицията.

Участниците са на мнение по
добни научни пътешествия да 
се осигурят и за другата вакан
ция. Другарят Анастас Илиев 
дава препоръка:

— Считам, че въпросът за 
подобни експедиции трябва да 
се поставя още през учебно 
време. Нека бъде по-широко 
използуван богатия опит на Ле
нинско-Сталинския Комсомол.

А. И.

Всички стопани в ТКЗС
ДО ДРУГАРЯ ИЛИЯ ИГНАТОВ 

секретар на Окръжния к-т на БКП 
Коларовгаад

Другарю Игнатов,
Днес, 27 август, в селото ни се проведе извън

редно събрание на ТКЗС, на което приехме 166 нови 
членове на стопанството. Стона сто българското насе
ление, с изключение на 6 кулаци, е вече в редовете на 
строителите на социализма на село.

Ние кооператорите, следвайки указанията на Ди
митровския Централен комитет на' Партията и нашето 
народно правителство ще работим с всички сили за 
построяване, на социализма в нашата прекрасна Родина!

ТКЗС с. Лозница, 
Търговищенско

Как смятам да приложа опита 
на съветското селско стопанство 

в ДЗС „В. Коларов“
страна на социализма—Съвет. I 
ския съюз, където човек за чо- I 
века не представлява вълк, I 
както е в капиталистическите I 
страни. Там всеки трудещ се I 
има възможност и се подпомага I 
всестранно да развие своите | 
способности за благото на своя I 
народ.

В нашето стопанство „Васил I 
Коларов“ имаме прекрасната I 
възможност да приложим опита I 
на съветското земеделие. Сега I 
работим усилено върху новата I 
парцелация на блоковете за I 
въвеждане 100% тревополно | 
сеитбообръщение в продълже- I 
ние на бъдещите 2-3 год. Също | 
са взети необходимите данни за I 
посаждане на полезащитните I 
пояси върху площа на завод- 1 
ските блокове. През есенната I 
сеитба ще въведем на известен I 
брой блокове, кръстосаната I 
сеитба, която увеличава доби- ] 
вите на декар, 1<оето видяхме в I 
Съветския съюз. Посевите за-1 
сяти кръстосано са се развили I 
по-добре, защото по-правилно I 
и по-рационално използуват! 
хранителните вещества в поч- I 
вата. Също така ще проведем I 
есенна дълбока оран с пред- I 
плужник на дълбочина 27—28 I 
см. върху площите, които на I 
пролет ще се засеят с цвеклова I 
култура. Това е небходимо за I 
да създадем подходящи условия I 
да се развие добре в земята I 
цвекловата глава.

През зимата обезателно ще I 
проведем снегозадържане, как- I 
то върху посетите площи, така I 
и върху есенната дълбока оран. I 
В Съветския съюз колхозниците I 
и совхозниците прилагат в го-1 
лям мащаб това мероприятие за I 
борба срещу засухите. При нас I 
имаме пълната възможност с I 
различните налични материали, I 
като слънчогледови стъбла или I 
направата на снежни керпичи! 
да про.ведем снегозадържането. I 
Освен торенето с оборски тор I 
което ще извършим през тая 
есен, напролет ние ще подси-1 
лим известни площи с изкуствен I 
тор. Също така ние ще въве
дем едно земеделско оръдие в 
нашите обработки, както го на
ричат русите „ШЛЕЙВ“. Това 
земеделско оръдие представля
ва пет-шест летви с размери 
12 на Ю които от двата края 
са скачени със синджирчета 
дълги 30—40 см. Върху пър
вата летва отдолу са поставени 
зъби, като на грапа. При рабо
тата първата летва разрушава 
капилярите в почвата и не поз
волява на влагата да излита в 
атмосферата, а другите 4—-5 
летви без зъби заглаждат по
върхността на почвата като на
маляват почвената повърхност. 
При отглеждането на царивич«| 
ната и слънчогледова култура 
ще намалим до минимум ръч
ната обработка, а кръстосан* 
ще я обработваме с култиватор. 
По тоя начин на отглеждане на 
тия трудоемки култури ще на
малим много производствените 
разноски. В Съветския съюз 
при отглеждане на царевицата 
и слънчогледа ръчният труд 
взема участие само при раз
реждането на растенията след 
първото кръстосано култиви
ране, останалите обработки се 
извършват с машини. Беритбата 
на слънчогледа и царевицата 
става с комбайни.

Учейки се от съветското про
гресивно земеделие ние ще от- 
дадем всичките си знания и 
енергия за повишаване доби
вите от'декар.

Земеделски работници от дър
жавните земеделски стопанства, 
кооператори от трудово коопе
ративните земеделски стопан
ства и частни стопани, на борба 
за високи добиви!

Борил Ледлов 
агроном—заз. „В. Коларов' 

край Коларовград
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и и варварски- 
над мирното

единодушно 
и протестни

риалисти в Корея 
те бомбардировки 
население.

Конференцията 
гласува резолюция

вители на политическите 
обществени организации.

НЕОБХОДИМИ МЕРНИ ЗА ПРОВЕЖДАНЕ НА 
ОБРАЗЦОВА ЕСЕННА СЕИТБА

От навременното и качестве
но извършване на есенната 
сеитба на главните житни кул
тури — пшеница, ръж, ечемик 
и др., зависи плодородието на 
бъдещата реколта у нас.

Постановлението на Мини
стерския съвет и ЦК на БКП ни 
показва големите грижи на 
Партията и правителството за 
навременна есенна сеитба и 
дълбока оран. Допуснатите 
грешки в миналата есенна кам
пания не бива да се повтарят 
Преди всичко трябва да се 
ликвидира с правене на плано- 
нове от кенцеларията и с къс
ното им довеждане до знанието 
на стопаните, с недоброкачестве
ния ремонт, непочистени и лошо 
обеззаразени семена и пр.

Като мероприятие от голям 
мащаб трябва да легне почи
стването и обеззаразяването на 
посевния материал. Обеззаразя
ването на семената е задължи
телно за всички. За планинските 
райони на страната обеззаразя
ването на семената трябва да 
се извърши най-късно до 
15 IX 7О°/о, а за полските ра
йони до същата дата 50%*

ще падне върху МТС. От- пра
вилното комплектуване на вте- 
глителната сила, от качест ото 
на ремонта, от изпълнението на 
сключените договори между 
МТС и ТКЗС, от въвеждането 
на денонощна работа и оДпъл- 
ното натоварване на тракторите 
и прикачните машини ще за
виси успешното извършване на 
възложената им задача. Необ
ходимо е освен машино-трактор- 
ния парк и максимално изпол
зуване на работния добитък и 
обикновения земеделски инвен
тар. На конска редосеялка се 
поставя минимална норма 250 
дек., а на Тракторна 2,000.

В постановлението са дадени 
най-благоприятните срокове за 
извършване на сеитбата. Тия 
срокове са проверени и уста
новени в растояние на дълъг 
период от време в нашите зе
меделски опитни станции. На
време извършена есенна сеитба 
с добре проведена агротехника 
създава условия за укореняване 
на посева, което го прави из-
държлив на ниските зимни

Голяма конференция за мира на мюсюлманските 
вероизповедни общини и мюфтиите 

от Северна България в Коларовград |
ТУРСКОТО МАЛЦИНСТВО ПРОТЕСТИРА ЕНЕРГИЧНО ПРОТИВ ПОДЛИТЕЙ 
МАШИНАЦИИ НА ТУРСКОТО ПРАВИТЕЛСТВО С ИЗСЕЛНИЦИТЕ И ПРО-| 

ТИВ ВАРВАРСКИТЕ БОМБАРДИРОВКИ И НАМЕСАТА й
НА АМЕРИКАНСКИТЕ АГРЕСЬОРИ В КОРЕЯ .

GEORGI DIMITROF Y0LDA§IN SADIK 
TALEBE VE ARKADASI 

VILKO CERVENKOF

На 30 август в кино „Г. Ди
митров“, Коларовград се състоя 
конференция на мюслюмански- 
те общини и мюфтиите от Се
верна България, на която при- 
съствуваха другаря Пешев, пред
ставител на Министерството на 
външните работи, др. Акиф Ос
манов, главен мюфтия, др. Дели 
Орман, турски политемигрант и 
сътрудник от редакцията на в. 
„Йени ъшък“ и други предста-

Конференцията се председа- 
телствуваше от др. Акиф Осма
нов. Изнесен беше доклад за 
турското малцинство и защита
та на мира от Коларовградския 
околийски мюфтия др. Ахмед 
Селимов. Направиха се изказ
вания по нотата на българско
то правителство по изселниче- 
ския въпрос, по въоръжената 
намеса на американските импе-

телеграми до Съвета за сигур
ност, Националния комитет на 
привържениците на мира, Со
фия, председателя на Мини
стерския съвет на HP България 
другаря Вълко Червенков и Ми
нистерството на външните ра
боти.

На конференцията за мира на мюфтиите и представителите на 
мюсюлманските общини от Северна България

Bu sene Eyltil аушш 6-sinda, 
Lenin ile Stalinin sadik ve aziz 
arkada§i ogretmen ve onderi- 
miz Georgi Dimitrofun yakin 
yolda§i, Bulgaristan halk cum- 
huriyetinin ba§kani ve Bulgar 
Komunist partisinin merkez

Обеззаразяването на пшени
ченото и ръжено семе трябва 
да се извърши чрез полумокър 
начин с 2% син камъчен раз
твор, от който разтвор се взе
мат 4 литра за 100 кгр. семе. 
Борбата се води срещу мазните 
и стъблени главни, които са 
важен неприятел на горните 
култури и от които ние всяка 
година търпим чувствителни за
губи. Обеззаразяване на ече
мика също трябва да се извър
ши по полумокър начин с жи
вачните препарати — Церезан, 
Гермизан и Абавит-Насбайце. 
От препарата се взема 60 гр. за 
3 литра вода с който разтвор 
се третира 100 кгр. семе. Бор
бата в случая се води срещу 
покритата и мазна главни.

Мероприятие от голямо зна
чение през настоящата сеитбена 
кампания е заменяне на обикно
вената пшеница със сортова. 
Известно е, че големи и сигур
ни добиви се получават само 
при засяване на доброкачествен 
посевен материал. Обмяната на 
на обикновена пшеница за по
сев ще се извърши в складо
вете на „Земснаб“ при предва
рително внасяне на обикновена 
пшеници на базата кгр. за кгр.

ТКЗС, ДЗС и частните зе
меделски стопани трябва да 
определят за семенни участъци 
най-добрите си блокове и ниви 
на които площи след прилагане 
на съответна агротехника ще 
се размножат сортови елитни 
семена от I и II размножение.

Необходимо е също така да 
се провери преди сеитбата къл
няемостта на определените за 
посев семена. Проверка на къл
няемостта трябва да се извър
ши най-късно до 15 IX в служ
ба земеделие при Околийските 
народни съвети и „Земснаб“.

Успешното извършване на 
есенната сеитба, а така също и 
на есенната дълбока оран за
виси преди всичко от годността 
на земеделските машини и 
оръдия които ще вземат учас
тие. Главната роля безспорно

студове, а от друга страна по
севите се развиват нормално и 
успяват да узреят преди настъп
ването на големите летни го
рещини.

При изработване на кален
дарни планове трябва да се 
спазват следните най-благопри
ятни агротехнически срокове за 
провеждане на есенна сеитба:

Репица от 20 VIII до 10 IX.
Ръж от 

райони.
Ръж от 

райони.

1 до 30 IX за планинските

15 IX до 15 X за полските

Ечемик от 
ските райони.

Ечемик от 
ските райони.

Обикновена

1 IX до 1 X

20 IX до 20

за планин-

X за пол-

пшеница от 1
за планинските рвйони.

Обикновена пшеница от 1 
за полските райони.

Естествено горните 
са общи за цялата

IX до 1 X

X до 30 X

срокове 
страна в

Конференцията за мира сви-1 
кана в Коларовград на 30 ав
густ след като изслуша слово
то на главния мюфтия Акиф 
Османов, приветствието на 
представителя на Дирекцията 
на вероизповеданията др. Пе
шев, приветствието на предста
вителя на Окръжния комитет 
на БКП и ОФ др. Ангел Виде
нов, приветствието на предста
вителя на турските вероизпо
ведни общини др. Сеид Ахме
дов, приветствието на предсе
дателя на Окръжния комитет 
на привържениците на мира др. 
Ст. Станчев и доклада в защи
та на мира от др. Ахмед Сели
мов.

рамките на които служба „Зе
меделие“ при околийските на
родни съвети трябва да съставя 
календарните сеитбени планове.

От добрата организация на 
работа на административните 
органи, от масовата подкрепа 
на БКП, БЗНС и отечествено
фронтовските организации ще 
зависи добрата и навреме про
ведена есенна сеитба.

Новото в постановлението на 
Министерския съвет и ЦК на 
БКП е, че сеитбените комитети 
се премахват и цялата отговор
ност по провеждане и изпъл
нение на есенния посевен план 
пада върху съответните Народ
ни съвети.

Централния комитет на БКП 
и правителството поставят важ
на и отговорна задача за из
пълнение— осигуряване хля
ба на трудящия се народ.

Нека нашите обществени ор
ганизации и административни 
органи се включат активно в 
есенната сеитбена кампания и с 
неотслабваща енергия и висок 
патриотичен подем да дадем 
своят принос за агротехнически, 
качествено и срочно извършена 
есенна сеитба.

Димитър Ив. Коев
агроном—Търговище

Втора реколта агнета
Кооператорите от ТКЗС село 

Кочово, Преславско отбелязаха 
ново високо постижение в бор
бата за създаване на ново 
продуктивно животновъдство.

През средата на м. август т. 
г. се роди втора реколта от 15 
агнета. Другарите от стопан
ския съвет на ТКЗС ни зая
виха :

— Тая победа на социалис
тическото животновъдство се 
дължи на широкото възприе
мане на методите на съветска
та зоотехническа наука. Още 
през зимата стопанският съвет 
на ТКЗС включи в производ
ствения план раждането на^бто- 
та реколта от агнета. Някои 
от овцете — майки бяха запло
дени по естествен начин, а дру
ги изкуствено осеменёни по 
съветски метод, още през яну
ари с цел да се осигури сна
бдяването на нашето стопан
ство през лятото с добитък. 
Нашите отлични овчари Кясим 
Назимов, Марин Маринов, Ос- 
ман Мехмедов и Петър Добрев 
в продължение на 7 месеца — 
от януари до август — осигу
риха добро гледане и хранене 
на овцете — майки. За пръв 
път по примера на съветските 
животновъдни ферми бе въве
дено изобилното хранене на 
овцете с цвеклови резанки, хра
на богата с ценни витамини. 
Така постигнахме тоя значите-
лен успех за нашето народно 
стопанство.

РЕШИ:
1. Протестираме енергично 

против наглата американска 
намеса в Корея и варварските 
и жестоки бомбардировки над 
мирните градове, села, жени и 
деца на Корея.

Новородените агнета са в 
много добро състояние. Всяко 
едно тежи средно по 10 кг. и 
наддава дневно с почти 1 кг.

Ръководителите на стопан
ството не се задоволяват с по
стигнатите успехи.^ Председате
лят на ТКЗС др. Йордан Геор
гиев проявява най-жив интерес 
към работата на овчарите. Лич
но той проучва съветската зо
отехническа литература. Млади
ят овчар'Петър Добрев е из
пратен в Коларовград за да 
следва курсове по изкуствено 
осеменяване. Стопанският съ
вет полага грижи за осигуря
ването на квалифицирани жи- 
вотновъдски кадри.

Председателят на ТКЗС е по
ставил пред кооператорите но
ва и още по-смела задача: още 
тая година да се роди нова 
реколта, от 15 — 20 агнета. Ще 
се положат още по-големи 
грижи за хигиената на овцете 
майки през периода на бре
менността. В производствения 
план е запланувано построява
нето на нов модерен овчарник.

Големите "трудови постиже
ния на кооператорите в Кочо- 
во, които вървят смело по пъ
тя на съветските колхозници 
са ценен принос за укрепване 
стопанската мощ на нашата 
Родина. Тия постижения са най- 
добър агитатор за навлизането 
на частните стопани в ТКЗС. 
Кочово, Преславско.

Асен Игнатов

2. Подкрепяме безрезервно 
апела на духовните водачи на 
мюсюлманското население в 
СССР и поканваме мюсюлмани
те от целия свят да се борят 
за световен мир и да подпис
ват Стокхолмското възвание на 
привържениците на мира, за 
забрана на атомното оръжие.

3. Протестираме енергично 
пред турското правителство за 
опита му да изпрати 5,000 не
винни турски младежи на смърт 
в Корея, за интересите на аме
риканските империалисти.

4. Приветствуваме мирната и 
градивна политика на народ
ното правителство на републи
ка България, начело с другаря 
Вълко Червенков.

5. Приканваме всички честни 
и вярващи мюсюлмани, живу
щи в България, да не се пода
ват на калната войнствена про 
паганда на радио Анкара и

станат активни привърженици 
на делото на мира.

6. Протестираме пред турско
то правителство, което за уго
да на своито господари от Аме
рика, смущава мирния ни труд 
с лъжлива пропаганда за из
селване. Настояваме турското 
правителство да издаде визи за 
всичкі-jl ония които желаят да 
се изселят, за да се сложи край 
на мъките и страданията на 
ония, които с дни чакат кефа
на господата на турското 
сулство в България.

Долу кървавите ръце на 
риканските империалисти 
Корея.

кон-

аме- 
от

Да живее световното движе
ние на привържениците на 
мира!

Да живее опората на мира и 
демокрацията в целия свят,СССР!

Да живее великият миротвс- 
рец Сталин!

ДО СЪВЕТА ЗА СИГУРНОСТ
ЛЕИК СЪКСЕС

Представителите на мюсюлманските общини и мюфтиите от Северна България, 
в присъствието на главния мюфтия, събрани на конференция на мира, енергично про
тестираме против наглата намеса на американските агресъори в Корея и безчовечните 
бомбардировки над мирните корейски градовз.

Настояваме Съвета за сигурност да вземе мерки за прекратяване на амеракан- 
ската намеса в Корея и спиране на жестоките бомбардировки и убийства на мцрните 
корейски жители.

Подържаме мирните предложения на СССР за спиране войната в Корея и апели
раме към всички мюсюлмани в Турция, Персия, Иран, Арабия, Египет и целия, мюсюлман
ски свят, да подкрепи движението на привъжениците на мира.

Вън американските агресъори от Корея!
ОТ КОНФЕРЕНЦИЯТА.

До Националния комитет 
на превържешщите на мира — София.

Представителите на мюсюлманските вероизповедни общини и мифтиите в Север- 
България събрани на конференция за мира в Коларовград ви изпращат своите брат

ски поздрави. Всицки мюсюлмани в България стоят здраво на фронта на мира и поддър
жат мирните предложения на СССР в Съвета за сигурност за прекратяване на война-

на

komitesi sekreteri Vilko Qerven- 
kof arkada§in dogumundan 50 
sene gegmektedir..

Qervenkof yolda§in biitiin 
hayati millete ve emek^ilerin 
menfaatina hidmetle ge^mistir. 
Gen^liginin daha ilk senelerin- 
do 0 inklapQ gen^lik te§kila- 
tina dahil olmu§. Eyltil isya- 
nma fi’len kati§masi iizerine 
1925 senesi Tsankofun fa§ist 
idaresi tarafmdan ta’kip edil- 
diginden, Savetier birligine il- 
tica etmi§. Orada aym §ekilde 
sosiyalizm kuruculuguna i§tirak 
etmi§,- hi£ bir an memleketini 
dii§iinmekten aynlmayarak, B 
КП (6)nin zengin tecriibesini 
bgrenmi§tir.

Ikinci cihan harbi esnasinda 
V. Qervenkof yolda§, Hr. Bo- 
tef radio yayin stansiyasi va- 
sitasile halkimizi fa§izm aley- 
hine £ali§mak ve Vatan cep- 
hesini kurmaga te§vik etmi§tir.

9 Eyliiliin akabinde, V. Qer- 
venkof yolda§, Savet ordusu 
tarafmdan kurtanlan yurduna 
doniiyor ve var kuvvetile sos-

yalizm kuruculugu ugruncla 
9ali§maga ba§liyor.

Kederi unudulmaz onder 
Georgi Dimitrof ve arkada§i 
V. Kolarof yolda§larm vefatla- 
rmdaiL sonra, V. Qervenkof 
yolda§, parti ve devletin on- 
derligini iizerine aldi. Georgi 
Dimitrofun cesedi bniinde ettigi 
yeminle, о onun vasiyyetleri- 
ni tutacagini va’d etmi§tir. V. 
^ervenkof yolda§ bugiin Georgi 
Dimitrof yolda§in gosterdigi 
yolda yoriiyerek, halkimizi ba
ns ve sosyalizme dogru gotii- 
riiyor. V. Qervenkof yolda§in 
idaresi altinda, Traygo Kostof 
bandasmin devrilmesi, Tito fa- 
§izmi ve ingiliz-amerik emper- 
yalizmi agentleri meydana 91- 
kanldi. Georgi Dimitrof yol- 
da§ gibi, V. Qervenkof da bii- 
ytik Savetier birligi ile ebedi 
arkada§lik ve sevimli Stalin 
yolda§a kar§i sevgiyi muha- 
faza ve kuvvetle§tirmektedir. 
V. Qervenkof yolda§ yurdu- 
muzu, yeni harp kundak^ilan 
— Amerika emperyalistlerine 
kar§i, ban§ kuruculuguna dog
ru gotiirmektedir. V. ferven- 
kof yolda§, Georgi Dimitrofun 
yolundan yoriiyerek, Dimitrof 
ana yasasmin tiirk azligina 
ebedi olarak tayin ettigi ser- 
bestlikleri de korumaktadir. 
Memleketimiz Georgi Dimitro
fun yolunda gittikge, ba§ta V 
Qervenkof yolda§in bulundugu 
Bulgar komunist partisi tara-
findan idare olundukga, 
azligi hi£ bir vakit fa§ist 
miinii gormeyecektir.

Kolarovgrad sancagi 
azligi, parti ve hokiimete

tiirk 
zul-

tiirk 
бп-

derlik edene, 50-nci yil donii- 
mtinii tebrik ederek, kendisine, 
hep boyle saghk, uzun 6miir 
dileyerek memleketi ban§ ve 
sosyalizme dogru gotiirmesini 
temenni eder.

та в Корея.
Протестираме против американската агресия в Корея и варварските бомбарди

ровки над мирните корейски жители.
Вън американските войски от Корея!
Да живее световното движение на привържениците на мира начело със СССР и

първия миротворец великая СТАЛИН!
ОТ КОНФЕРЕНЦИЯТА,

ДО ПРЕДСЕДАТЕЛЯ на МИНИСТЕРСКИЯ СЪВЕТ 
ВЪЛКО ЧЕРВЕНКОВ

Копие: МИНИСТРА на ВЪНШНИТЕ РАБОТИ
МИНЧО НЕЙЧЕВ

СОФИЯ
Мюфтиите свещенослужителите и представителите на мюсюлманските вероиз

поведни общини от Северна България, събрани на конференция за мира, приветствуват 
мирната и правдива политика на нашето народно правителство, начело с другаря ВЪЛ
КО ЧЕРВЕНКОВ.

Турското малцинство в България, независимо от това дали се изселва 
стои здраво на фронта на мира и не ще позволи да стане пушечно месо на 
правіітелство за интересите на американските империалисти.

Да живее нашето народно правителство, начело с другаря Червенков!

или не- 
турското

миротво-Да живее световното движение на привържениците на мира, начело с 
реца СТАЛИН! ОТ КОНФЕРЕНЦИЯТА

Девойки, станете медицински сестри
Много и големи са възмож

ностите, които днес народната 
власт открива пред нашите де-
войки по отношение 
образование. Много и 
ни са нашите учебни 
ния, така че всяка от 
же да се ориентира и

тяхното 
различ- 
заведе- 

тях мо- 
намери

подходящо поприще за рабо
та. Но из между всички пъти
ща проблясва един, който в 
миналото наточели оставаше 
незабелязан, може би за това, 
че изглеждаше по труден.

Години 
женици в 
ството се 
лишения, 
зивчивост

наред първите тру- 
полето на сестрин- 
бориха с несгоди и 
с невежество и неот-
от страна на управ-

ници и общество. Години на
ред първите наши сестри, край
но недостатъчни на брой, ра
ботиха неуморно вдъхновявани 
и поучавани от примера на 
своите руски първоучителки. 
Те отдадоха всичките си сили 
за развитието и укрепването на 
сестринското дело. Днес във

времето на социалистически
възход, благодарение грижите 
на нашата народна власт, на 
Министерството на народното 
здраве, което по рано беше 
само един клон от МВР, сес- 
тринската професия се издиг
на до степен на първокласен 
обществен фактор. Днес тя не 
е милосърдие а една необхо
димост. Бодра, самоотвержена 
и идейно-политически просве
тена, новата медицинска сестра 
скромно и безшумно бди над 
трудещия се народ. Тя в студ 
и бури лети със санитарния 
самолет и не закъснява да под
помогне и облекчи пострадали
те при злополука. Тя при об
щонародни бедствия първа ска
ча от санитарния влак и бърза 
напред с медикаменти и пре
връзки. Тя поема със своите 
грижливи ръце новороденото 
малко детенце, на което труде
щата се майка току що е дала 
живот/Българската медицинска 
сестра е тази, над чиято глава

свистяха куршуми и 
каха гранати. Храбра 
колебима, винаги на

се 
іи

пръс- 
непо-

първата
бойна линия, тя даде първа по
мощ на хиляди ранени бойци
и облекчи 
страдания, 
на нашите 
през време

безброй непоносими 
Геройският подвиг 
медицински сестри 

на Отечествената
война, доказа още 
ството за дълг и 
съзнание, които са 
ли у новия човек.

Подготовката на

веднаж чув- 
гражданско 
се внедри

медицински
сестри става в институтите за 
медицински сестри, където ос
вен специалните и професио
нални дисциплини се изучават 
и общообразователни и идей
но-политически. Обучението се 
отличава много от това в ми
налото. Народната власт, рес
пективно МНЗ, полага много 
големи грижи за институтите,
като е осигурило 
пансиони.

От института за 
сестри — гр.

безплатни

медицински 
Сталин

НА БЪЛГАРСКИ ЧЕРВЕН КРЪСТ
Подготовката на кадри за медицински сестри се дава в 

институтите за медицински сестри. Курсът е двегодишен. Мо
гат да постъпят девойки с завършен най-малко 5 клас на 
народните гимназии, добри отечественофронтовки. Към ин
ститутите има уредени пансиони от които курсистите се пол
зуват безплатно. Плаща се 5000 лв. год. държавна такса, от 
която се освобождават деца на бедни и многодетни семейства, 
на здравни работници и с превилегии. Завършилите получа
ват средно медицинско образование и правоспособност за 
медицински сестри и—право да следват медицина, фармация 
и зъболекарство.

ла 
и

При Института за медицински сестри—гр. Сталин могат 
кандидатствуват девойки от Сталински, Бургаски, Русенски 
Коларовградски окръзи.

Заявленията се подават в Института гр. Сталин до 10.
1950 год., а конкурсният изпит побългарени език и лите

ратура ще се проведе на 11. IX. 1950 год. в Института гр. 
Сталин.

IX.

Заявленията трябва да бъдат придружени със следните 
документи: свидетелство за образование, свидетелство за раж
дане, у-ние за семейно и материално положение, честност и 
благонадежност, кратка автобиография.

Български Червен кръст гр. Сталин

Съдия изпълнител при коларовград- 
ски околийски съд.

ОБЯВЛЕНИЕ № 497 1950 г. 
Обявявам че на 8. IX. 1950 год. 
ще бъдат изнесени на публич
на продан пред селския наро
ден съвет, с. Ц. БРОД, Кола- 
ровградско следните вещи: Една 
свиня около 90 кгр. — оценена 
16000 j в., Една каруца без сан
дък 20000 лв., една свиня око
ло 100 кг.—18000 лв., един ха- 
мут 2000 лв., един кантар (па
ланца)—1500 лв. и 15000 тухли 
по 5 лв. 75000 лв., по изпъл. 
дело № 497/50 г. принадлежа
щи на ПАНАЙОТ БАЙЧЕВ У- 
ЗУНОВ от с. Царев Брод, Ко- 
ларовградско.

15. VIII 1950 г. Коларовград.
Съдия изпълнител: Ст. Ангелол

ПОПРАВКА: В допълнение 
на обявление № 498/50 г. на 
Коларовградския съдия изпъл
нител, публикувано в бр. 33 от
19. ѴІП. 1950 г. във в.
ден Подем“

Наро
съобщавам че про-

даващият се имот принадлежи 
на Нача Димова Калчева от 
гр. Преслав и Марин Русев 
Маринов от гр. Сталин.

Съдия изпълнител- Ст. Ангелов

ИЗГУБЕНА е книжка № 60, 
за горивни и смазочни матери
али, издадена от Околийски 
народен съвет — отдел Земе
делие, Коларовград, на името 
на Сави Начев Вичев от с. Ма- 
раш, Коларовградско — не
валидна.

Съобщение на администрацията на 
в-к „Народен подем“

Администрацията на в-к „Народен подем“ умолява 
абонатите да предплатят абонамента за вестника.

V



В ЗАЩИТА НА МИРА ДОЛУ РТЬЦЕТЕ ОТ КОРЕЯ!

Вълна от протест срещу кървавата американска намеса в 
Корея залива Коларовградски окръгИсторията на човешката 

култура не познава такова 
мощно движение, което об
хваща всички континенти, ка- 
квото е движението за мир в 
нашите дни. Нивга народите 
от всички страни на света не 
са се сплотявали така спон
танно около една идея, която 
е завладявала със силата на 
повелителен закон тяхното 
съзнание и движила тяхната 
воля, каквато е идеята за 
траен мир и международно 
братство. Неизчерпаемите си
ли на това могъщо движение 
което минава всички граници, 
се увеличават ежедневно, като 
в неговите редици се вливат 
все по-нови слоеве от дълбо
ките недра на народа. И ако 
на Амстердамская конгрес 
на мира станал през 1932 г 
бяха представени 30 милиона 
привърженици на мира от 26 
страни, то само за три ме
сеца под Стокхолмското въз- 
вание сложиха подписите си 
273 милиона човека от 75 
страни. И твърде понятно. Чо
вечеството още не е възста
новило масовите разрушения 
на неговите материални и 
културни ценности; не е за
бравило ужасите и страдани
ята, които му донесе послед
ната война. Ето защо то е 
реше но да тури в действие 
всички възможни средства за 
защита на мира против тъм
ните сили на разрушението и 
войните.

Няма нужда да подчерта
ваме тук, че завоевателните 
войни по начало са античо
вешко и антикултурно дело. 
Те разрушават вековни цен
ности, изградени с усилията 
на цели поколения, символизи
ращи творческия им дух. Тех
ните неизбежни спътници ви
наги са били моралните паде
ния, страданията, опустоше
нията и пауперизма. От исто
рията на обществените движе
ния ние знаем, че в периоди на 
мирно развитие, човечеството 
е изграждало своята цветуща 
материална и духовна кул
тура.

Онова, обаче, което харак
теризира могъщото движение 
за мир е неговия междуна
роден характер и обстоятел
ството, че в него участвуват 
най-различни слоеве на народа, 
които се сплотяват в желез

Брой 35ђ

Народните съвети пред 
сесийни заседания

Августовски съвещания 
в Омуртагски пункт

ОМУРТАГ. На 21, 22 и 23 
август в града се състоя показ
но съвещание на директорите 
от всички училища.

Доклад за дейността през из
теклата година изнесе учител
ката Петинка Попова.

Отчете се, че успеха на уча
щите се е бил нереален, всле
дствие слабия педагогически 
уровен на преподаването, под
ценяване на техническите пред
мети и надутостта на оценката 
по тях.

Дисциплината е била незадо
волителна. Не е възприет но
вият правилник, въведен по у- 
чилища, на което се дължи 
скитането на децата, пушенето 
от ранна възраст. Това показва 
че учителите недостатъчно за- 
ангажирват децата. Подчерта се 
че учителите не работят пла
ново. Плановете се изготвят

Борба със сушата чрез полезащитните горски пояси

ни редици за активна съпро
тива срещу войната и защита 
на застрашената човешка кул
тура. Успоредно с борбата на 
пристанищните работници в 
Франция, Италия, Белгия и 
др., които отказват да разто
варват параходи с оръжие, 
върви и тая на интелектуално 
честната интелигенция в све
та, какъвто е случая с 1500-те 
учени физици в САЩ, които 
недавни се обърнаха с искане 
към президента Труман да 
промени насоките на водената 
от него външна политика, ко
ято неминуемо води към война.

В центъра на световното 
движение за мир стои могъщия 
и непобедим Съветски съюз, 
около когото се групират 
всички демократични и миро
любиви народи, чиито мате
риални и духовни сили са 
неизчерпаеми. В непоклати
мите редици на антиимпериа
листическия фронт се включ
ват и свежите сили на коло
ниалните народи, които водят 
непрекъсната борба за своето 
национално и културно осво
бождение. По този начин буд
ната съвест на мислящото 
човечество бързо укрепва сво
ите редици, заклеймявайки 
тъмните домогвания на све
товната реакция, чиито демо
нични сили подготвят нови 
войни и опустошения за наро
дите.

Нахлуването на американ
ските завоеватели в Корея е 
тревожен сигнал за цялото 
прогресивно човечество и него
вата застрашена култура.

У нас борбата за траен мир 
и братство между народите 
намира жив отзвук в средата 
на широките работни слоеве. 
В цялата страна са изградени 
комитети за борба срещу 
враговете на цивилизацията и 
прогреса, като по този начин 
се допринася твърде много за 
каузата на мира, подета с 
такава настойчивост от всич
ки честни хора по света.

Нека дълбоко вярваме, че мо-1 
гъщият фронт на мира, кул- І 
турата и прогреса, начело с . 
великия Съветски съюз ще 
спре войната, като открие 
пътя на мирното културно 
развитие за цялото човечество.

Ст. Станчев
Председател на Окръжния 

к-т за защита на мира

формално за в папките, а пък 
личните планове дори не се из
готвят и формално. Някои учи
тели с по дълга практика се 
изказаха че те могат да рабо
тят и без план.

Отчете се също така че мал
ко се работи за педагогическо
то самообразование. Изпраща
ните списания някъде дори не 
са разрязвани.

Никой от присъствуващите 
не си направи самокритика. Са
мо другарката Маша Ганчева 
каза че е влизала в клас без 
план и нищо повече. Това по
казва че другарите учители не 
са се поучили от доклада на 
другаря Вълко Червенков пред 
януарския пленум, където твър
де много се говори за крити
ката и самокритиката.

А. Б.

мат и за повишаване на земе
делските реколти.

3. Правилна агротехника и 
борба с болестите и неприяте
лите на земеделските растения.

4. Торене с минерални и 
оборски тор.

5. Използуване на отбрани 
(селекционирани) семена.

б. Създаване на изкуствени 
езера и водоеми.

Всички тези мероприятия, ко
гато се провеждат съгласувано 
и планово, спомагат за получа
ване на устойчиви и постоянни 
реколти.

От много голямо значение 
при борбата със сушата се явя
ват полезащитните горски поя
си. Съветските учени след про
дължителни изследвания уста
новиха това. Великият сталин
ски план за преобразуване на 
природата, чието осъществява
не е в пълен ход, ще осигури 
на съветските народи високи 
добиви и ще отстрани завина
ги опасностите от сушата. В 
какво собствено се заключава 
благотворното влияние на по
лезащитните горски пояси? — 
Преди всичко полезащитните

Целият български народ с 
най-голямо възмущение про
тестира срещу жестоката наме
са на американските агресори в 
Корея и подлото убийство на 
водача на Белгийската комуни
стическа партия Жюлиен Лао. 
В множество телеграми труде
щите се искат незабавно оттег
ляне на американските вой
ски от Корея. На протестни съ
брания те изразяват своето въз
мущение от злодеянията в Ко
рея и Белгия и изявяват своя
та готовност да бранят делото 
на мира. Жителите на с. РИШ, 
Коларовградско са изпратили 
следната телеграма до предсе
дателя на Съвета за сигурност 
Малик, Лейк Съксес:

Жителите на с. Риш, Кола
ровградско на общр селско съ
брание на 27 август 1950 год. 
единодушно и с възмущение 
протестираме против дързостта 
на САЩ да се месят във вът
решните работи на Корея, да 
пречат на обединението на ко
рейския народ. Протестираме 
против безчовечната жестокост 
на САЩ, които със своите воен

Тоудещите се посрещат с възмущение подлото убийство 
на другаря Жюлиен Лао

Подлото убийство на пред
седателя на Белгийската кому
нистическа партия др. Жюлиен 
Лао се посреща с голямо въз
мущение от Коларовградските 
работници и служители. В от
говор на това, по предприятия 
и учреждения се провеждат 
протестни събрания, на които 
трудещите се от града гласуват 
протестни телеграми и обеща
ват да работят още по-упорито 
за делото на мира и демокра
цията начело с великия Съвет
ски съюз и другаря Сталин.

В гласуваната телеграма от 
тютюноработниците се казва: 
„Терористичният акт, който е 
извършен срещу водача на Бел
гийската комунистическа партия 
др. Жюлиен Лао, предизвика 
голямо възмущение сред тютю
ноработниците от Коларовград. 
Ние протестираме против него
вото убийство и в отговор на

Внедряват богатия съветски опит
—Стоим твърдо и непоколе

бимо на трудовия фронт на ми
ра. Навсякъде кипи съревнова
ние. Ние ьне изоставаме. Ще 
посрещнем достойно рождения 
ден на другаря Вълко Червен
ков, празника на нашето осво
бождение—Девети септември и 
националния конгрес за мир, 
говори председателят на ДСНМ 
в завод „Васил Коларов“.

Вече е изградена първата 
младежка ударна група. В сви
невъдния отдел,на полето, при 
конната секция, младежите ра
ботят упорито, съзнателно и 
увличат с примера си остана
лите. В своята работа, с помощта 
на др. Ледлов, член на селско 
стопанската делегация която 
посети СССР, те прилагат бо
гатия съветски опит. Работи се 
върху теоритичната подготовка 
на младежите. Организират се 
кръжоци. На 28. VIII. датира 
първата сбирка на зоотехни
ческия кръжок, който ще бъде 

горски пояси, поставени пер
пендикулярно на посоката на 
най-опасно духащите ветрове, 
убиват тяхната сила и изменят 
посоката им. С това се намаля
ва* възможността за по усиле
ната транспирация на земедел
ските култури и се запазва за 
по-дълго време почвената вла
га. Това е от особено значение 
за т. н. черни ветрове (суховеи), 
които през лятото причиняват 
„припламване“ на житата и 
компроментиране на реколтата, 
какъвто случай имахме тази 
пролет почти в цялата страна. 
Благотворното влияние на по
лезащитните горски пояси се 
разпростира на едно разстоя
ние, което е равно на 25 пъти 
височината на дърветата, със
тавящи пояса. Ако, примерно, 
височината на дърветата в по
яса е 20 м,, то въздействието 
на пояса ще се разпростре на 
500 м. разстояние.

При създаването на полеза
щитната мрежа се правят: глав
ни полезащитни пояси—с ши
рина от 11 до 15 м., които се 
залагат срещу най-опасния вя
тър— на растояние 500 м. от 

ни сили по]въздуха и суша изби
ват десетки хиляди невинни хо
ра от мирното население, раз
рушават и превръщат в пепе
лища цветущи градове и села 
на корейската държава. При
съединяваме е към общия 
повик на прогресивното и же- 
дуващо за мир човечество: 
„Спрете безчовечното избиване 
на корейския народ! Агресори
те американци незабавно да на
пуснат територията на Корея“.

Изпратени са телеграми от 
селата Мадара, Веселиново, 
Черни връх, Мътница, Желъд, 
Вехтово, Каменяк, П. Волов, 
Мараш, Александрово, Хитри- 
но, Боян Дживгарци, Ивански, 
Салманово, I, II, III, IV кварта
ли в града и др.

В телеграмата на жителите 
от с. Черни връх се казва:

„Протестираме против безчо
вечното избиване на хиляди 
жени, деца и старци, свирепо
то разрушение на жилища, 
болници и културни домове, 
като същевременно заявяваме 
че те неще сломят волята за 
съпротива на корейския народ 

това престъпление, още по- 
здраво се сплотяваме под зна
мето на мира и демокрацията 
начело със Съветския съюз. 
Вън американските слуги от 
Белгия! Вечна слава на пламен
ния борец за свобода и социа
лизъм Жюлиен Лао!“

„Ние, работниците и служи
телите при Яйцецентрала, съб
рани на протестно събрание 
по случай подлото убийство на 
любимия водач на [работничес
ката класа Жюлиен Лао, под
ло убит от леополдовските мо
нархофашисти, слуги на амери
канските подпалвачи на нова 
война, изразяваме нашия гне
вен протест и дълбока соли
дарност с борбата на белгий
ската работническа класа, наче
ло с Комунистическата партия 
против настъплението на мо- 
нархофашистката реакция. Пок

от голяма полза специ
ално за свиневъдния отдел; В 
борбата за високи добиви, за 
преуспяване на съревнование
то, те се ръководят от мъдри
те указания на другаря Вълко 
Червенков и решенията на ЦК 
на Димитровския съюз.

Тракторните бригади работят 
усилено по подготовката на 
есенната сеитба. Сключени са 
индивидуални договори за съ-* 1 
ревнование между трактористи-: 
те. Другарите Христо Весели
нов и Димитър Маринов чле
нове на ДСНМ дават 45 на сто 
над нормата.

Нашата страна, поради кон
тиненталния си климат, е изло
жена на неблагоприятните вли
яния на сушата. Това води към 
неурожай и до смущение в 
областта на цялото ни народно 
стопанство.

Съветската наука установи 
по безспорен начин, че успеш
но борба със сушата може да 
се води, когато планово се про
ведат редица селско стопански 
мероприятия. Съветският учен 
Василий Робертович Вилямс 
създаде съответствуваща на 
колхозното социалистическо зе
меделие тревополна система, 
която осигурява високи и ус
тойчиви добиви. Тази система 
на социалистическо земеделие, 
подобрена сега от акад. Т. Д. 
Лисенко, включва следните ос
новни мероприятия:

1. Въвеждане на тревни смес
ки и правилно сеитбообръще- 
ние, с цел за подобряване 
структурата на почвата и уве
личаване на нейното плодоро
дие.

2. Създаване на полезащит
ни горски пояси, с цел за оо- 
лагородяване на местния кли

В завода се намират и група' 
емигранти от Югославия, които 
работят наравно с нашите мла
дежи. Шастлив че може да ди
ша свободно, да работи и се 
развива, емигранта Любен То
доров заявява:
— Вашата Родина ни стана вто
ро отечество Другарят Вълко 
Червенков ни е близък и ро

пояс до пояс и второстепенни 
(спомагателни) пояси, които се 
поставят перпендикулярно на 
главните пояси, имат ширина 
до 7'5 м. и се поставят на раз
стояние от пояс до пояс от 1 
до Г5 клм. дървесните видове, 
от които се създават поясите 
са: дъб, цер, ясен, липа, габър, 
дребнолистен бряст, шестил, 
клен и др.

Акацията, поради недълго- 
вечността си и общите вреди
тели, които има с земеделски
те култури (акациев семенояд, 
вредящ на граха и соята и дру
га болест, причиняваща къдра- 
вост по памука) се използува 
в ограничени размери. Тя, оба
че, ще се използува по-широко 
при противо ерозионните зале
сявания.

От много голямо значение 
се явяват полезащитните гор
ски пояси за снегозадържането. 
при наличието на полезащит
ните горски пояси снега не се 
отвява от нивите, а остава в 
същите и с това се осигурява 
една по-голяма влажност на 
почвата. В Коларовградски ок
ръг има такива райони (север
ните райони), в които снегът 
през зимата се отвява, посеви
те се откриват и измръзват.

Освен това, когато се създа

в .борбата му за свобода и на
родна демокрация“.

Дълбоко възмутени от убий
ството на големия белгийски 
работнически водач Жулиен 
Лао, работниците от шивашка
та кооперация „Другарско 
единство“ заявяват:

„Уверени сме, че Белгийската 
компартия още по тясно ще 
сплоти своите редове и ще по
виши бдителността си в непри 
мирима борба с империалисти
ческата реакция за делото 
на мира и демокрацията и на
ционалната незивисимост на 
Белгия.“

Жителите на с. Ружица, Но- 
вопазарско заявяват в своите 
протестни телеграми, че в от
говор на американската агре
сия в Корея водят непрекъ
сната борба с кулаците и на
влизат масово в ТКЗС.

Протестираме и искаме прек
ратяване на войната в Корея. 
Корея за корейците! Да живее 
свободолюбивия корейски на
ред с неговия славен вожд Ким 
Ир Сен“!

лон пред светлата памет на др. 
Жюлиен Лао.“

Служителите при ОНС r гла
суваната си телеграма заявя
ват: „Възмущаваме се и про
тестираме срещу подлото и с 
нищо неоправдано убийство на 
др. Жюлиен Лао. В негова 
памет, ние ще дадем достоен 
отговор на убийците, като раз- 
гърнеме още по широко соци
алистическото съревнование, за 
укрепване на мира, демокраци
ята и социализма.“

Служителите от Окръжното 
управление на МВР изказват 
своето възмущение от подло
то убийство на др. Жюлиен 
Лао и протестират срещу това 
посегателство към мира и де
мокрацията, извършено от на
емниците на американските 
подпалвачи на нова война и 
леополдовските монархофашис
ти.

ден. Той е и наш ръководител 
и ние не можем под неговото 
мъдро ръководство да не рабо
тим с всички сили, с целия 
си младежки ентусиазъм за по
строяване на социализма във 
вашата страна. А когато бъдем 
победители в борбата срещу 
Титовата клика, въоръжени с 
още поголям опит, ние ще 
станем наистина строители на 
нова Югославия.

Младежите от завода „Васил 
Коларов“ ще посрещнат б го
дишнината от Девети септем
ври, 50 годишнинат а от рожде
нието на другаря Вълко Чер- 
венков^и националния конгрес 
за мир с нови още по-големи 
постижения и вяра в бъдещето.

ДЗС „Васил Коларов“ 
край Коларовград.

Нела Димитрова 
Севдалина Байчева 
Лиляна Чакърова

де една система от полезащит
ните горски пояси, местният 
климат се променя в смисъл, 
че влажността на въздуха се 
увеличава, валежите също се 
увеличават и като резултат на 
това реколтите показват не са
мо повишение, но са и посто
янни.

Нашето народно отечестве
нофронтовско правителство 
чрез специално постановление 
на Министерския съвет (№1653 
от 14. VI. т. г.) създаде между
ведомствена комисия по агро- 
лесомелиорациите, която има 
за задача да изработи до края 
на м. юни 1951 година един 
проект за цялостен план за аг- 
ролесомелиорациите на страна
та. За да се съберат необхо
димите материали и данни, по
становлението задължи Мини
стерство на земеделието да 
организира една научна експе
диция по агролесомелиорации- 
те. Тази експедиция се състави 
от научни работници: агроно
ми, лесовъди, икономисти, гео
лози, геоморфолози, почвоведи, 
хидромелиоратори и др. на брой 
35 души. Задачата на експеди
цията, съгласно одобреният от 
министра на земеделието—др. 
Титко Черноколев план, се съ
стои в: 1. Проучване възмож

По решение на Президиума 
на Народното събрание и в 
съгласие с чл. 23 от 3. Н. С. 
през месец септември ще се 
проведат заседания на общин
ските и околийски народни съ
вети във връзка с подготовка
та на националната конферен
ция на народните съвети, която 
ще се проведе през месец де
кември т. г. От изграждането 
на временните управи и след 
това избора на общинските и 
околийски народни съвети, съ
щите като най-близки органи 
на народната власт до народа 
постигнаха грамадни успехи. 
Успешно се проведоха кампа
ниите по изпълнението на се- 
итбените планове в земедели
ето, държавните доставки, из
граждането на комунални пред
приятия и др. [Задачите които 
се поставяха пред народните 
съвети бяха и са от извънред
но голямо значение за разви
тието на нашата страна по 
пътя на изграждане основите 
на социализма.

По голямата част от народ
ните съвети промениха метода 
на своята работа, доближиха 
се до народа, организираха не
говите инициативи и проведо
ха редица благоустройствени 
мероприятия, заработиха за по
добрение културата и бита на 
трудещите се от своите райони

Но въпреки достиженията 
които имат народните съвети 
в окръга, в своята дейност те 
допуснаха и сериозни слабо
сти, които спомогнаха те все 
още по места да се считат от 
населението като бивши кмет
ства. Техните заседания не ста
ват достояние на народа, про
веждат се в кабинетите на 
председателите, не се подработ- 
ва дневния ред, не се вземат 
конкретни решения и за взе
тите решения не се следи за 
тяхното изпълнение. Липсва 
критика и самокритика. Прове
дените в началото на годината 
отчетно публични събрания не 
включиха на активно участие 
населението в разискванията 
по докладите за дейността на 
съветите и техните управи. 
Слаба е работата по организи
рането на сесийните заседания 
и публично отчетните събрания. 
Не се следи за изпълнението 
препоръките дадени от самото 
население.

В предстоящите сесийни за
седания на народните съвети 
важна и отговорна задача е 
изготвянето на докладите за 
дейноста на народните съвети 
от изграждането на временни
те управи до днес. Да се на
прави дълбок анализ на всеки 
съвет, на всеки съветник, на 
всяко предприятие на народния 
съвет в неговата работа в 
служба на народа, в изпълне

Обявени ударни десетдневки
Трудещите се от Поповска 

околия са в усилена подготовка 
за отпразнуване 50 рожден ден 
на другаря Вълко Червенков и 
шестата годишнина на Девети 
септември.

В чест на 50 годишнината на 
другаря Вълко Червенков ра
ботниците—керамици от фабри
ка „Родна индустрия“ обявиха 
ударна десетдневка, в която се 
включиха всички бригади. На 
челно място се очертава втора 
бригада (втора преса), с брига

ностите за създаване на дър
жавни горски пояси; 2. Устано
вяване полезащитната мрежа 
от горски пояси; 3. Установя
ване дървесните видове, от ко
ито трябва да бъдат създадени 
тези пояси; 4. Проучване боле
стите и вредители іе, които са 
еднакво вредни за дървесните 
видове и за земеделските кул
тури; 5. Установяване размера 
на ерозията (измиването) на 
почвите при различни наклони; 
6. Установяване на семенни ба
зи и разсадници; 7. Проучване 
на съществуващите гори, сцел 
за включването им в полеза
щитната мрежа и др.

Научната експедиция по аг- 
ролесомелиорациите „Акад. Т. 
Д. Лисенко“ започна проучва
нията си на 18. VII. т. г. и до 
сега изследва Видински, Вра
чански, Плевенски, Горнооря
ховски и Русенски окръзи. Се
га се проучва и Коларовград
ски окръг.

От досегашните проучвания 
се установи, че в ония райони, 
където има повече гори, които 
да се и по-правилно разпреде
лени, реколтата е по-постоян- 
на и два до три пъти по-висо
ка. Същото се установява и за 
районите на Коларовградски 
окръг. Така в района на Ново-

ние разпоредбите на правите^.' 
ството, в изграждането на co. 
циализма. За ръководство тряб. 
ва да послужи доклада на дру
гаря Вълко Червенков пре; 
Януарския пленум на БКП i 
решенията. Със смела критик; 
и самокритика да се разкрия: 
всички слабости и недостатъці- 
на народните съвети и отдел 
ните членове. Докладите пред, 
варително да се приемат oi 
управите и ръководствата нЕ 
БКП и Отечествения фронт 
Докладите трябва да помогна: 
за укрепване на народните съ 
вети организационно и с авто 
ритет пред народа.

Сесийните заседания да с< 
проведат на публични места г 
организира участието на насе 
лението чрез партийните и ма 
сови организации.

Местата където ще се про 
ведат заседанията да се укра 
сят с подходящи портрети р 
лозунги. Да се организира тър 
жествено откриване. В заседа 
нията да се развие смела гра 
дивна критика и самокритика 
да се подобри участието на 
съветниците.

След провеждането на се 
сийните заседания народните 
съвети трябва трескаво ,да се 
готвят за посрещане на наци 
аналната конференция със сроч 
но изпълнени задачи, добре 
организирани инициативи не 
народа в чест на конференци 
ята, широка разяснителна ра 
бота и укрепване на народни 
те съвети като пълнокръвнр 
органи на нашата народна власт 

Използувайки опита по под 
готовката на конгреса на Оте 
чествения фронт, Партийни; 
конгрес и Националната кон 
ференция на БКП, да подгот 
вим Националната конферен 
ция на народните съвети < 
участието на всички трудещр 
се. Добрата подготовка ззвиср 
изключително от органазациятг 
на народните съвети и от по
мощта на Партията и Отече
ствения фронт.

Да заработим с всички силр 
за подготовката на Национал 
ната конференция на народ 
ните съвети. Да организира
ме и ръковипим провежданетс 
на есенната сеитба, доизпъл- 
нение плана за държавните 
доставки, масовизиране и ук2 
репване на ТКЗС и всички 
стоящи пред народните съвети 
задачи.

Под мъдрото ръководство на 
Партията, под знамето на Оте
чествения фронт, чрез народ
ните съвети към изграждане 
щастливото бъдеще — соци
ализма в нашата страна.

Н. Тодоров
Гл. И-p Орг. отдел при Окр. Н. С

дир Петър Стоянов, следвана оі 
първа и трета бригади.

Работниците от машиностро
ителния завод „Стаханов“ същс 
обявиха ударна десетдневка \ 
са в съревнование с работни
ците от другите предприятия е 
града.

На 2 и 3 септември въе 
всички села на околията и е 
града се провеждат откритг 
партийни събрания, на коитс 
при подходяща тържественос 
ще се изнесат доклади за дру 
гаря Вълко Червенков.

пазарска околия селищата ко 
ито имат напълно безлесни зем 
лища (с. с. Плисково, Белогра 
дец и др.) са дали три пъти п< 
ниски добиви на пшеница о 
декар, в сравнение с по-гори 
стите (до 30% гористост)—на 
пример с. с. Пет могили, Кра 
сен и др. същото почти се от 
нася и до другите околии. Тс 
ва показва колко голяма е не 
обходимостта от полезащитни 
те пояси за тия места. Но съ: 
даването на тия пояси може д 
се осъществи само при едн 
масовизиране на ТКЗС. Затов 
борбата с сушата чрез полезг 
щитните горски пояси ще мс 
же да се води напълно резуг 
татно при положение, че земг 
те на землището на дадено се 
лище са кооперирани.

Земеделските стопани, с и: 
ключение на кулаците, все пс 
вече се убеждават, че борбат 
със сушата трябва да се вод 
организирано и планово и зг 
това те доброволно навлизат 
ТКЗС, с пълното съзнание, ч 
само по този път ние ще пс 
бедим сушата и ще построй! 
социализма в нашата страна.

проф. Д. СТЕФАНОВ 
член на научната експедици 

по агролесомелиорациите 
„Т. Д. Лисенко“


